
Procesul-verbal al 9edin+ei Comisiei de urbanism 9i amenajarea
teritoriului din data de 30 ianuarie 2024, ora 15.00

§edinta s-a desfa9urat atat prin prezenta fizica, la sediu} autoritatii
deliberative din municipiul Bucure9ti, B-duI Regina Elisabeta nr. 47, sector
5, etaj 3, cat 9i prin mijloace electronice, prin intermediul platformei online
de videoconferinta Webex.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
26.01.2024 a domnului pre9edinte Hazarian Constantin.

NR
CRT.

NUME el PRENUME

Pre§edinte - HAZARI AN CONSTANTIN – prezent
e MILEA DAN – prezent
AVIUS – prezent
NICORESCU NICOREL – prezent
RIGU ANDREI DANIEL – absent
SMIGHELSCHI COSMIN VICTOR – prezent
PAVEL MARIUS ADRIAN – prezent
§UHAN VALERIU NICOLAE – prezent
VIGHECIU ADRIAN NICOLAE – absent
CALENTARU NASI – prezent
J FLORENTINA – prezent
Vl§AN HORIA ALEXANDRU – absent

Ordinea de zi a 9edintei comisiei comunicata prin convocare:
Solicitarea doamnei Vartolomei Florina de participare 9i luare de

cuvant Tn cadrul Comisiei de urbanism 9i amenajarea teritoriului a
C.G.M.B.

Participa:
Doamna Vartolomei Florina.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Buna ziua!
Declar deschisa sedinta comisiei de urbanism de astazi
Sunt prezenti Tn acest moment 8 din cei 12 membri ai comisiei, avem

cvorum pentru a Tncepe 9edinta comisiei.
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Pe ordinea de zi a 9edintei de astazi este solicitarea de participare
si luare de cuvant formulata de doamna Vartolomei Florina. Este un
cetatean al Capitalei care are o problema legata de urbanism. Nu suntem
noi in masura sa ii rezolvam problema, dar cred ca este de datoria noastra
sa ascultam ce probleme are dumneaei. va rog sa spuneti verbal daca
este cineva Tmpotriva? Se ab+ine cineva? Nu sunt voturi Tmpotriva, nu sunt
abjineri, injeleg ca ordinea de zi a fost adoptata.

Doamna Vartolomei, aveti cuvantul.

Doamna Vartolornei Florina
Buna ziua! Multumescfoarte mult pentru timpul pe care mi-I acordati.

imi pare tare rau ca trebuie sa va rapesc din timpul dumneavoastra, dar
in calitate de cetatean Tncerc sa fructific orice posibila solutie pentru a
rezotva o problema cu care ma confrunt de foarte mult timp 9i despre care
Tnteleg, din tot ceea ce am vazut Tn media, ca nu sunt un caz singular, ci,
mai nou, a devenit o practica Tn Primaria Municipiului Bucure9ti, respectiv
a nu elibera documentele de urbanism care sunt necesare consolidarii si
modernizarii imobilelor Tn care locuim. Practic, nu ni se perrnite sa ne
fructificam un drept constitujional. Probabil ca unii dintre dumneavoastra
ati retinut faptul ca am mai participat de doua ori la 9edintele Consiliului
General al Municipiului Bucure9ti. Voi participa 9i maine, pentru ca in
momentul de fata suntem chiar Tntr-o situatie disperata pe care domnul
Nicu9or Dan o perpetueaza. §i credeji-ma ca nu fac decat sa gasesc o
solu jie 9i poate dumneavoastra, in calitate de speciali9ti pe probleme de
urbanism, reu9iti sa ma ajutati pentru a debloca aceasta situatie. in
momentul de fata un proces este deja ini+iat, pentru ca domnul Nicu9or
Dan refuza sa ne emita un certificat de urbanism pentru modificarea de
tema. §i, de asemenea, am depus o plangere prealabila pentru ca vizam
intentarea unui al doilea proces.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
va rog sa ne povestiti de la Tnceput ce aji patit, ca sa in\eleaga

coleg ii.

Doamna Vartolomei Florina
Sigur. va rog sa ma Tntrerupeti dumneavoastra 9i va dau toate

detaliile pe speta mea.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Ca sa Tntelegem speja, pentru ca Tntelegem ca exista ni9te procese.

Nici eu, nici colegii nu suntem foarte familiarizaji. Spune ji-ne de la Tnceput
ce s-a Tntamplat, pentru ca maine este 9edin@ de Consiliu General.
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Doamna Vartolomei Florina
Eu am pregatit, daca e nevoie pot sa va trimit 9i pe e-mail, in format

electronic, un istoric scris al relatiei cu Primaria Municipiului Bucure9ti. Mai
exact, Tncepand cu data de 30.12.2020, am solicitat emiterea unei
autorizatii de construcjie pentru imobilul din Logofat Luca Stroici nr. 12,
unde era un imobil foarte vechi, foarte depreciat fizic, unde s-au aciuat
de-a lungul timpului aurolaci, a existat chiar 9i o persoana care a decedat
acolo 9i a trebuit sa se ocupe Parchetul pentru curatarea, ca sa zic a9a, a
zonei, deci o casa parasita Tn centrul Bucure9tiului. Noi ne-am asumat ca
o vom moderniza, pentru ca in momentul de fata locuim Tntr-un alt imobil
cu probleme seismice, Tnregistrat chiar cu grad seismic.

in momentul Tn care urma sa nasc primul copil, ne-am dat seama ca
nu mai putem locui Tn imobilul actual 9i am zis ca ne consolidam aceasta
casa. Am solicitat emiterea autorizatiei de constructie Tn decembrie 2020
La noua luni dupa data depunerii cererii de emitere a autorizatiei, timp Tn
care am Tncercat Tn toate felurile sa primim un status cu privire la cererea
noastra, sa primim observajii, nu s-a Tntamplat absolut nimic. Por{ile ne
erau pur 9i simplu trantite Tn nas. Am deschis proces pentru a-I obliga pe
primarul Nicu9or Dan sa emita autorizatia de construcjie, despre care
9tiam ca este conceputa, ca nu exista observa{ii, ca a9tepta doar
semnatura dansului. Am facut inclusiv peti+ie la ISC 9i am primit raspuns.
Domnul Nicu9or Dan a fost amendat, la momentul respectiv, cu suma de
5000 de lei. §i am Tnceput procesul cu prirnaria, proces pe care I-am
ca9tigat Tn februarie 2021, moment in care domnul Nicu9or Dan a fost
obligat sa aprobe emiterea autorizatiei de constructie. in mai 2022 am
Tnceput efectiv lucrarile Tn 9antier.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Deci Tnjeleg a9a: ca practic nici autorizatia initiala nu a vrut sa o

emita 9i a emis-o inijial in baza unei hotarari judecatore9ti?

Doamna Vartolomei Florina
Sigur, aveam hotararea judecatoreasca definitiva 9i dansul a refuzat

sa o puna Tn execujie, motiv pentru care a trebuit sa apelarn Ia un executor
judecatoresc pentru a ernite, pana la urma, aceasta autoriza{ie. Deci chiar
9i cu decizia data de justijie, dansul a refuzat sa o emita. Pana la urma am
reu9it, cu costuri suplimentare din toate partile, am obtinut autorizatia de
construc+ie. Repet, nu au existat observatii, toata docurnentatia a fost
corecta. Am Tnceput lucrarile Tn 9antier Tn luna mai 2022. cladirea fiind o
cladire foarte fragila 9i foarte veche, construita pe parcurs Tn trei etape, in
momentul in care s-a desfiintat o zona care urma sa fie desfiintata conform
autorizatiei de desfiinjare 9i construc+ie, o magazie care urma sa ramana
ca o anexa gospodareasca a fost 9i ea afectata 9i partea de lemn care era
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putrezita, efectiv, 9i pe care n-a putut sa o salveze constructorul, s-a
daramat, s-a autodemolat. asa cum reiese din cercetarile care s-au facut
La momentul respectiv am avut controale peste controale, pentru ca Pi
vecinii au facut cateva reclamatii, a venit ISC-ul, a constatat exact ce se
Tntampla Tn 9antier, inclusiv faptul ca s-a daramat 9i acea anexa 9i a dispus
inclusiv amendarea constructorului 9i au precizat ce avem de facut mai
departe. in momentul Tn care constructorul ne-a dat un deviz pentru cat ar
Tnsemna sa reconstruim acea anexa, mi-am dat seama ca nu prezinta
interes atat de mare, Tncat sa merite sa investim mai departe Tn acea
constructie de 13 m2 care urma sa fie o magazie.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Dar ce suma v-au dat?

Doamna Vartolomei Florina
Constructorul? Nu va pot spune acum, am devizele pe care Ie pot

pune la dispozijie. Noi am spus ca nu ne permitem, adica nu merita, pentru
o magazie, nu am considerat ca merita sa o pastram. qi a9a ca ne-am
gandit sa cerem, practic, autorizarea modificarii de tema. §i, practic, sa
intram Tn legalitate. in mornentul Tn care am depus cerere pentru emiterea
unui nou certificat de urbanism, pentru modificare de tema, domnul
Nicu9or Dan a dispus efectuarea unui control in 9antier, moment in care
Politia Locala, in mod abuziv pot sa va spun, a constatat ca e daramata
mai mult decat trebuie, decat era prevazut Tn autorizatie 9i au Tnceput
plangerea penala mai Tntai la procuror. Procurorul a dat o ordonanta de
clasare 9i a spus ca nu este nicio fapta penala 9i ca putem sa mergem mai
departe. Dupa aceea, e foarte interesant felul Tn care s-a implicat sau nu
s-a implicat Directia Juridica, ba cu UAT-ul, ba a fost sau nu direct domnul
Nicu9or Dan cel care a dat, practic, dispozitia de a se efectua controlul 9i
a9a mai departe. S-a contestat decizia procurorului 9i a fost refacuta
cercetarea penala de catre un Prim procuror. S-a dat din nou o ordonanta
de clasare

Am aici istoricul 9i o sa vi-I pun la dispozitie, ca sa puteti sa urmariti
exact 9irul pove9tii. Cert este ca, in momentul Tn care noi am avut prima
decizie a procurorului cu privire la plangerea penala, din nou am revenit.
in momentul in care s-a Tnceput prima cercetare penala, am primit raspuns
la momentul respectiv de la primarie la cererea de modificare a temei, de
emitere a certificatului de urbanism, §i ni s-a comunicat ca se suspenda
cererea noastra de emitere a certificatului de urbanism, pana se
finalizeaza cercetarea penala. in momentul in care am avut ordonanta de
clasare, am considerat ca s-a terminat cu cercetarea penala, am revenit
asupra cererii noastre, pentru ca, cu ocazia lucrarilor derulate Tn §antier,
am constatat ca vrem sa mai modificam un geam la bucatarie, ca vreau
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sa fac o scara interioara, sa nu o mai fac dreapta, sa o fac circulara. Am
considerat ca revenind la cererea initiala, modificam cererea de modificare
de tema inijiala 9i am depus, practic, o noua cerere de modificare de tema.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Imobilul dumneavoastra este clasat ca si monument?

Doamna Vartolomei Florina
Nu. Este o paragina, nu este. Este doar Tn zona Armeneasca, atat.

Nu este, este o cladire banala. Qi, repet, acea anexa care a cazut nici
macar nu este la vedere sau nu e vreo podoaba arhitectonica. Cei de la
Monumente nici macar nu au retinut-o in avizele pe care ni le-au dat.
Repet, este o magazie. incerc sa reiau de aici firul pove9tii. in martie 2023,
am revenit asupra cererii de emitere a certificatului de urbanism, initial ni
s-au cerut ni9te documente Tn plus pentru emiterea certificatului de
urbanism. Si arhitectii cu care lucram, in momentul Tn care au vazut ce
s-a cerut sa se marcheze colorat, ni9te schi+e acolo, a fost doar un pretext
din ce am Tnteles noi, pentru a ne amana emiterea certificatului de
urbanism.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Scuzati-ma, Tncerc sa facem un dialog. qi colegii, daca mai au

Tntrebari, ii rog sa vi le adreseze. Care a fost raspunsul din partea primariei
la cererea dumneavoastra? Banuiesc ca ei la un moment dat sunt obligati,
Tn 30 de zile, dar nu prea se respecta termenul acesta, sa va dea un
raspuns Tn scris. Care a fost raspunsul lor?

Doamna Vartolomei Florina
Nu am primit niciun raspuns. Singurul raspuns pe care I-am primit a

fost Ia prima cerere de emitere a certificatului de urbanism, cand ni s-a
comunicat ca se suspenda erniterea certificatului de urbanism pana la
finalizarea cercetarii penale. A fost singurul raspuns, la acea cerere. Noi
am revenit cu o noua cerere Tn maRie 2023. La acea cerere ni s-au cerut
de la Direc+ia de autorizari ni9te clarificari. Le-am pus la dispozi+ie imediat
9i dupa aceea nu am mai primit niciun raspuns. Daca va amintiti, in luna
august eu am venit 9i am mai avut o interpelare Tn cadrui 9edintei de
Consiliu al Municipiului Bucure9ti 9i, la momentul respectiv, domnul
Nicu9or Dan a sustinut ca nu s-a emis certificatul de urbanism pentru ca
este o situa+ie foarte grava, a9a a prezentat-o dansul 9i ca sunt mai multe
cercetari penale care se deruleaza. in fapt, repet, este singura cercetare
penala care a fost 9i care era deja Tncheiata.
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Dumneavoastra ati solicitat eliberarea unui certificat de urbanism

pentru modificare de terna? Aji solicitat o prelungire a autoriza{iei?

Doamna Vartolomei Florina
Ulterior, in momentul Tn care ne-am dat seama ca noi nu reusim sa

ne Tncadram Tn termen cu finalizarea lucrarilor, ne-am dat seama ca
trebuie sa facem 9i o prelungire a autoriza{iei.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
§i primaria a refuzat sa vi le emita sustinand ca exista o cercetare

penala care de fapt se Tncheiase prin neurmarirea penala a
durnneavoastra? Sau am injeles gre9it?

Doamna Vartolomei Florina
Deci cererea de prelungire a venit ulterior. Practic, domnul primar a

invocat cercetarea penala pentru emiterea certificatului de urbanism. Asta
pentru ca dansul, de fapt, a contestat decizia Prim procurorului gi a mers
mai departe Tn instanla. qi noi nu 9tiam, in august n-am 9tiut ca s-a
’intamplat lucrul acesta, fiind practic doar constructorul implicat, ceea ce
iara9i e o anomalie, faptul ca noua nu ni s-a comunicat nimic din partea
prirnariei. Exista aceasta contesta\ie a deciziei Prim procurorului. Nu ni
s-a raspuns, da, cu privire la certificatul de urbanism, cea de-a doua
cerere, din martie pana Tn prezent nu ni s-a spus nimic, doar ni s-a invocat
in cadrul 9edin jei de consiliu, pretextul mincinos al cercetarilor penale.
Asta pentru ca n-a fost decat o cercetare penala.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Si aceea s-a Tnchis?

Doamna Vartolomei Florina
in momentul de fata, a9a cum va spuneam, in luna decembrie, cand

am venit din nou la 9edinja de Consiliu General, exista deja decizia data
de judecatorie, decizie definitiva data de Judecatoria Sectorului 2, prin
care ni s-a dat dreptate 98 s-a sustinut Tn continuare ca nu este o fapta
penala 9i ca nu suntem Tn culpa cu nimic.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Acea decizie mai este atacata?

Doamna Vartolomei Florina
Nu, este definitiva, nu poate fi, este ultima instanta, practic. S-au

epuizat toate caile pe care domnul primar le avea. Trebuie sa subliniez
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lucrul asta, iara9i e o chestiune care pe mine m-a pus pe ganduri. La unele
din procese au participat juri9ti din partea primariei. Culmea, de data
aceasta am vazut contestarea deciziei Prim procurorului 9i, mai departe,
a fost folosita o casa de avocatura foarte scumpa, din cate 9tiu eu. Stau
sa ma Tntreb daca nu cumva este un pretext. Practic, cred ca cineva este
interesat sa existe astfel de litigii, ca altcineva sa ca9tige. Pot sa-mi pun 9i
aceasta problema.

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian
sarut mana! Nu ne pricepem noi la gestionarea litigiilor de catre

Primaria Generala sau de catre casele de avocatura contractate de
aceasta, dar eu va spun adevarul adevarat. Toti colegii mei aici de faQ,
indiferent de culoarea politica, nu pot sa faca altceva decat sa va asculte
9i sa va Tnteleaga durerea, daca o Tnteleg. Sau T9i doresc sa Tnteleaga
problemele prin care treceti. Ceea ce se Tntampla in actul administrativ
poate fi contracarat strict in instanji, prin plangere penala pentru abuz Tn
serviciu, prin atacarea Primariei Generale pentru neexecutarea unei
operatiuni, respectiv eliberare de certificat de urbanism, autorizatie 9i a§a
mai departe. in rest noi, 9i va spun realitatea, eu fac parte din grupul PSD,
9i ceilalji colegi ai mei nu au ce sa faca. Poate mai putin domnul pre§edinte
al Cornisiei de urbanism caruia poate i se mai deschide upa, poate,
subliniez treaba asta, sau domnul Milea de la Sectorul 1, dansul fiind
foarte priceput Tn ale urbanismului. Ceea ce putem face noi e sa va
injelegem durerea 9i sa Tncercam sa o transmitem mai departe, dar mai
mult decat atat nu putem face. Dumneavoastra, printr-un avocat pe care
iI platili inijial 9i dupa aceea va recuperaji cheltuielile judecata, pentru ca,
din punctul meu de vedere, sunteti perfect Tndreptatita Tn a combate o
nedreptate care vi se face. Asta e parerea mea.

Doamna Vartolomei Florina
Pot sa va Tntreb 9i eu un singur lucru? Domnul Nicu9or Dan, in

calitate de primar, poate sa faca chiar orice fara sa aiba, totusi, suportul
Consiliului, pentru anumite hotarari pe care dansul Ie are?

Domnul Consilier Pavel Marius Adrian
Acum aTi venit Tn partea care fmi place mie. Domnul Nicu9or Daniel

Dan, primar general, este sustinut, astazi cand vorbim, in Consiliul
General, de catre USR, PNL 9i PMP. Mai departe, ce face dansul, care
sunt actiunile sau inactiunile lui, nu Ie pot injelege. Dar in momentul Tn

care tu e9ti validat de catre partidele despre care am facut vorbire, nu iIi
pui o problema ca aceste partide nu actioneaza sau nu incearca macar sa
spuna: bai, dornn prirnar, te rog eu frurnos, nu-i frumos fala de oamenii
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a9tia amarati care stau cu un garaj, vorba dumneavoastra. Nu 9tiu ce sa
spun mai mult.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Ceea ce pot sa spun este ca nici eu, nici aIji cotegi liberali, nu am

sustinut blocarea autorizatiilor de construire si a certificatelor de urbanism
I-am atras atentia Tn nenumarate randuri primarului general, arhitectului
9ef de la vremea respectiva, domnul Adrian Bold, sa respecte termenele
legale. Mi s-au facut promisiuni peste promisiuni, cred ca putern Ia un
moment dat sa scoatern adresele pe care i le-am facut domnului primar
general, nu este sensibil la aceste solicitari, sernneaza cand vrea, ce vrea,
cu prea pujine explicatii. Am sa-i dau cuvantul colegului Adrian Moraru.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
sarut mana, doamna! Da, noi iI susjinem pe primar, dar iI sustinem

in anumite lucruri legate de un program politic. Asta nu Tnseamna ca iI
susjinem Tn lucrurile Tn neregula pe care Ie face, ca sa fim foarte clar
injele9i. Eu am o vorba, cu atat mai mult cu cat eu am fost cu el pe afi9e,
am o situatie curnva de jena, dar sa 9titi ca nu sunteti singura, eu am o
hotarare de consiliu inijiata 9i votata Tn consiliu, pe care prirnarul nu o pune
in aplicare de doi ani de zile. Adica welcome to the club, cum se spune Tn
engleza .

Doamna Vartolomei Florina
Da, 9tiu, va in+eleg.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Totusi Tl sustinem, ca nu avem ce sa facem. in momentul de fata

dumneavoastra sunteti cu constructia blocata, nu?

Doamna Vartolomei Florina
Sigur ca da. Noi nu am mai putut sa construim nimic de mai bine de

un an de zile. in momentul Tn care am realizat ca ne expira autorizatia, am
solicitat o prelungire a autorizajiei. §i, de9i din luna octombrie avem
depusa aceasta cerere, de9i nu exista niciun temei pentru blocarea ei,
dansul nu ne emite aceasta prelungire. Culmea e ca cet de la
departamentul de autorizare, de la Urbanism, de aici din primarie, ne-au
spus ca nu, ca ne-am grabit sa depunem, ca nu e cazul sa depunem
aceasta cerere de prelungire, ca se rezolva Tn maxim 30 de zile. Noi,
pentru ca avem deja experienta cu domnul Nicu9or Dan, am preferat sa
depunem cu mult timp Tnainte aceasta cerere, pentru ca nu vreau sa-mi
imaginez ce se intampla daca Tn luna mai mie fmi expira autoriza+ia. Motiv
pentru care, pana atunci, eu ma pregatesc pe toate caile pentru a-1
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deterrnina pe domnul Nicu9or Dan sa respecte legea. Exista un nou
proces care urmeaza sa aiba primul termen Tn maRie, prin care solicitam
sa-I obligam, practic, pe Nicu9or Dan sa ne emita certificatul de urbanism
pentru modificarea de tema. Dar daca Tncepem acum un alt proces, practic
va fi un al treilea proces pe care primaria trebuie sa §i-I asume, toate
cheltuielile pe care le genereaza un proces, Pi credeti-ma ca de data
aceasta nu mai vorbim doar despre cheltuielile cu avocajii, este vorba
despre cheltuieli care presupun consumul materialelor 9i toate problemele
pe care le Tntampinam mai departe din tot ce se Tntampla din punct de
vedere economic.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
§tiu ca vreji sa va povestiti tot amarul. Eu v-am Tntrebat daca

lucrarea este blocata. Tnjeleg ca nu este blocata, dar ca autorizatia, atat
cat este ea data pana Tn mai, anul asta, nu va va permite sa finalizati
lucrarea. Dar acum nu sunte Ii neaparat tehnic blocaji.

Doamna Vartolomei Florina
Sunt blocata, pentru ca toate lucrarile pe care eu vreau sa Ie fac,

v-am spus ca am solicitat, pe langa aprobarea demolarii acelei anexe, pe
parcurs mi-am dat seama ca scara din sufragerie nu mai vreau sa o fac
dreapta, vreau sa o fac circulara, motiv pentru care am nevoie de
autorizare.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Eu o sa va spun din punct de vedere legal, ceea ce tine de interior,

s-ar putea ca acea scara si poata fi facuta cu dispozi+ie de 9antier.

Doamna Vartolomei Florina
Nu, din ce am cercetat 9i dupa experienta pe care o am cu domnul

Nicu9or Dan, n-am putut sa risc sa o fac, practic, din ce mi-au zis
tehnicienii.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Eu va spun ceea ce 9tiu eu sigur ca nu puteti face prin dispozitie de

9antier. Prin dispozitie de 9antier nu se pot modifica fatadele, deci partea
aceea care a cazut, dumneavoastra nu puteti sa o faceti prin dispozitie de
9antier. Geamul, fajadele nu pot fi modificate prin dispozi jie de santier.
Niveluri Tn plus sau Tn minus nu pot fi modificate prin dispozitie de §antier.
Retrageri nu pot fi modificate prin dispozitie de 9antier. Functiunea nu
poate fi modificata prin dispozitie de 9antier. Ceea ce tine de
recompartimentari eu 9tiu ca aceea se poate. Eu injeleg ca, de fapt,
dumneavoastra mergeji pe calea aceasta a autorizarii pentru ca risca{i sa
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solicitati o dispozijie de 9antier care 9i aceea se vizeaza la primarie 9i pe
care sa nu o primiti. §i atunci, probabil, e mai complicat, 9i atunci mergeti
pe calea sigura a reautorizarii, pentru ca a ajuns sa va fie frica de Primaria
Capitalei 9i de ceea ce Tnseamna rela Tia cu administratia.

Doamna Vartolomei Florina
Sigur. Da.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Mai am o ultima Tntrebare. S-ar putea sa nu fie o Tntrebare foarte

comoda 9i sa sar putin calul, dar asta ne e stilul: lucrati cu arhitect, lucrati
cu constructori care au 9i ei experien R, mai mare, normal, decat
dumneavoastra, in tot ce Tnseamna constructii Tn Bucuresti. Ce ati Tnteles
dumneavoastra din toata experienta asta? ca suntem Tn fata unei
necunoa9teri, ca sa nu spun prostie sau ca cineva de la niveluri de mai
jos, nu spun neaparat de la primar, a9teapta sa se unga ceva, ca lucrurile
sa nu mai fie blocate? Daca puteti sa fmi raspundeti. Ce aji Tnteles
dumneavoastra din tot ce vi se Tntampla?

Doamna Vartolomei Florina
Eu am in{eles, sincera sa fiu, feelingul meu este ca, pe de o parte,

este o vendeta personala a domnului Nicu§or Dan. De ce? Pentru ca
dansul nu a vrut sa ne emita acea autorizajie de construcjie, pentru ca nu
a vrut dansul. §i aici pot sa fmi imaginez foarte multe scenarii. De ce
anume nu ai vrea sa consolidezi un imobil din zona istorica, in conditiile Tn
care mergem pe trotuare, merg cu copiii 9i mi-e frica sa nu-mi cada
caramida. . .

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
va Tntrerup din nou. Doar nu sunteti un dezvoltator imobiliar.

Doamna Vartolomei Florina
Nu sunt, asta am 9i sustinut. Eu vreau sa fmi fac o casa pentru mine,

copiii mei 9i o batrana pe care o am in Tntre+inere.

Domnul Consilier Moraru Adrian Flavius
Nu vreji sa faceti ni9te apartamente, unul peste altul, sa va apucaji

sa vindeti din ele.

Doamna Vartolomei Florina
Nu, tocmai asta va spun, ca domnul Nicu9or Dan a sus+inut doar

ni9te false pretexte. Nu exista un temei. Noi ne facem doar o casa, ba mai
mult, cream 9i spatiu verde mai mult decat este Tn momentul de faR,
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pentru ca noi nu am vrut sa ne facem o casa mai mare decat ne trebuie.
Motiv pentru care am desfiinjat ce era de desfiintat, pentru ca, repet, cei
de la Cultura 9i-au spus cuvantul cu privire Ia ce reprezenta acea casa 9i,
practic, ne-au dat autorizatia de a darama ceea ce nu era de pastrat.
Suntem o familie cu doi copii, nu dezvoltam, este casa in care noi vrem sa
locuim. qi eu mi-am pus aceasta Tntrebare 9i, credeti-ma, eu locuind deja
in zona aceea si vazand atat de multe case care se darama efectiv, va
spun, am facut poze 9i pot oricand sa va pun la dispozitie. Am zis ca daca
e nevoie o sa fac o mi9care publica Tn sensul asta, sa prezint cate case
sunt un pericol pentru ceta{eni. Am Tncercat chiar pe Facebook sa fac
cateva comentarii 9i, apropo de asta, mi s-a parut chiar hilar, sunt platiti
ni9te oameni, am impresia, doar ca sa faca ni9te comentarii malitioase la
ni9te remarci ale noastre, ale cetajenilor, cu privire la cladiri care stau pur
9i simplu sa se darame. §i atunci, Tmi pun problema, daca eu, pentru o
casa rnodesta pe care vreau sa o consolidez, Tntampin aceste greutati 9i
trebuie sa Tmi platesc ata+ia avocaji, atatea procese, cum sa se mai
gandeasca cineva Tn Bucure9ti sa consolideze un imobil vechi? §i atunci
ma Tntreb: nu cumva este interesul cuiva, tocmai poate al acestor rechini
de a ne bloca pe noi, cei care vrem sa consolidam 9i de a ne obliga, poate,
sa vindem? Trebuie sa va spun ca am luat scenariul acesta Tn calcul,
pentru ca am primit 9i astfel de telefoane, in care ni s-a comunicat ca daca
nu cumva vrern sa vindem sau daca mai bine nu dam in judecata, ca Pi
a9a domnul prirnar nu este obligat sa ne emita certificatul de urbanism,
daca nu vrea.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Vreau sa va Tntreb: am intrat acum pe Google, ma uit la Logofat Luca

Stroici, nu mi se pare deloc o paragina, sa 9tili. Mi se pare o casa foarte
frumoasa care a ajuns paragina.

Doamna Vartolomei Florina
Da, daca va uitaji pe istoricul casei, va daji seama de ce a ajuns.

Da, este foarte adevarat, cei de la care noi am cumparat au fost ni§te
dezvoltatori imobiliari care in momentul Tn care au realizat ca totusi nu vor
putea construi acolo ceea ce s-au gandit ei ca ar putea sa faca, au vandut
acel irnobil Ia un pre! acceptabil pentru noi.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
La fajada principala, dumneavoastra aduceti vreo modificare? La

cea de pe strada sau Ia cea de pe lateral?

Doamna Vartolomei Florina
Nu, suntem obligati sa o pastram.
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
§i ce ati facut? A+i facut consolidare 9i mansardare, injeleg.

Doamna Vartolomei Florina
Nu mansardare. Ea avea deja o mansarda. Aici iara9i e o chestiune,

ea avea etaj retras acolo, in spate, inijial in prima autorizajie de construire
acolo aparea ca fiind mansarda. Cei de la ISC au venit 9i au constatat cu
ocazia acelui control in 9antier 9i au spus ca asta nu poate fi considerata
mansarda, din cauza numarului de pereti, nu am Tnteles, o chestiune
tehnica, motiv pentru care s-a solicitat o erata.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Au considerat-o pod sau ce au considerat-o?

Doamna Vartolomei Florina
Au considerat-o un etaj retras 9i au solicitat o erata. Oi ni s-a dat,

practic, s-a dat o erata la autorizatia de construc+ie, ca era o chestiune
tehnica, am Tnteles.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Deci dumneavoastra nu ati solicitat o extindere pe orizontala sau pe

verticala sau o supraetajare.

Doamna Vartolomei Florina
Nu. Noi respectam POT-ul. Nu am solicitat nicio derogare de la

reguli. Proiectul l-am facut special, ca sa nu trebuiasca sa rugam pe cineva
sa faca o excep{ie.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Care a fost explica jia primarului pentru care la Tnceput nu a vrut sa

va emita autorizatia de construire si a trebuit sa o obtineti Tn instanta?

Doamna Vartolomei Florina
Nu au existat explicatii. Este acela9i raspuns pe care iI prirnim 9i

acum, respectiv nu vreau. Ma rog, prin tacere. Nu am primit niciun
raspuns, nicio observatie. Asta pe noi ne intriga, pentru ca daca ni s-ar fi
spus: trebuie sa modificaji asta, sau sa faceti asta, sau nu-mi place, cum
a spus dansul, la un moment dat, ca e ceva grav ce se Tntampla acolo. Ce
e grav? Hai sa vedem. Nu ni s-a dat niciun raspuns, nicio explicatie, pentru
ca parerea noastra este ca nu exista. §i pentru ca, de fapt, din punct de
vedere juridic, din ceea ce am discutat, daca dansul 9i-ar fi asumat poate
un pretext nesustenabil din punct de vedere juridic, atunci ar fi fost eI in
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culpa, sa spunem. A9a ca prefera sa taca. Pentru ca poate 9i pentru ca,
vedeti, nirneni nu poate sa-I for{eze, decat instanja. Or, repet, aceste
procese sunt foarte costisitoare 9i pentru noi, 9i pentru primarie. §i va
asigur ca noi nu ne-am fi asumat aceste costuri daca n-am fi §tiut ca vom
ca9tiga. Numai ca este o chestiune de timp, de har{uire, de nervi 9i de
cheltuieli suplimentare.

Domnul Consilier Milea Dan
Doamna, deci Tnteleg ca dumneavoastra ati avut o autorizatie de

consolidare la Tnceput.

Doamna Vartolomei Florina
Avem o autorizatie de construire si de demolare. Deci asa se

nurne9te din punct de vedere tehnic. Eu o am aici Tn fata. Pot sa va spun.
Deci e o autorizatie prin care consolidam 9i daramam o parte din imobilul
vechi

Domnul Consilier Milea Dan
Pi cand aji ajuns Tn situa{ia sa cere+i o noua autorizare?

Doamna Vartolomei Florina
Am solicitat o emitere a certificatului de urbanism pentru modificare

de tema, in momentul in care, la o luna dupa ce au Tnceput lucrarile Tn

9antier, s-a autodemolat o anexa care ar fi trebuit, practic, sa ramana o
anexa de 13 m2.

Domnul Consilier Milea Dan
c;and aud de autodemolare, Tntotdeauna ma duce cu gandul la

practica care a existat Tnainte.

Doamna Vartolomei Florina
Eu va spun ce au sustinut procurorii ;i judecatorii, nu am susjinut eu

lucrul asta. Este terrnenul care injeleg ca, din punct de vedere tehnic, e
cel uzitat.

Domnul Consilier Milea Dan
Deci eu vreau sa va spun ca §tiu zeci de cazuri Tn care, in zonele

istorice, mai ales pe timpul fostului primar Firea, mergeau pe consolidari
9i practic rideau tot acolo, ca ziceau ca s-au autodemolat.

Doamna Vartolomei Ftorina
Nu este cazul nostru.
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Domnul Consilier Milea Dan
Cum nu este cazul? ca ziceti ca s-a autodemolat si la

du mneavoastra .

Doamna Vartolomei Florina
Aici era vorba despre o magazie de lemn, dintr-un lemn putrezit.

Domnul Consilier Milea Dan
Deci dumneavoastra cand a+i avut prima autorizatie? in ce an?

Doamna Vartolomei Florina
Deci autorizatia care este inca valabila a fost emisa Tn 2020.

Domnul Consilier Milea Dan
in ce luna?

Doamna Vartolomei Florina
in februarie 2022, scuzati-ma. in februarie 2022 si lucrarile Tn santier

au Tnceput Tn mai, la Tnceputul lui mai.

Domnul Consilier Milea Dan
Deci vi s-a dat o autorizatie de catre actualul primar.

Doamna Vartolomei Florina
Mi s-a dat la 13 luni dupa ce am solicitat-o 9i dupa un proces Tn urma

caruia s-a dat o hotarare definitiva, pe care domnul Nicu§or Dan Pi a§a a
refuzat initial sa o execute.

Domnul Consilier Milea Dan
Deci procesul nu a fost pornit Tn urma unei autorizatii.

Doamna Vartolomei Florina
Nu.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
La prima autoriza+ie, dumneavoastra ce ati solicitat sa demolati?

Pentru ca daca este de construire si demolare, banuiesc ca ati solicitat sa
demolati ceva

Domnule §uhan, v-am vazut, imediat va dau cuvantul.

Domnul Consilier Milea Dan
Eu nu sunt lamurit. Prima oara a+i pomenit de o autoriza{ie din 2020.
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Doamna Vartolomei Florina
Nu, scuzaji, am gre9it eu. M-am uitat acum Tn hartii. Deci prima am

solicitat-o in 2020. Nu am primit niciun raspuns.

Domnul Consilier Milea Dan
Deci aveati certificat de urbanism Ti ati depus pentru DTAC.

Doamna Vartolomei Florina
Da, pentru autorizarea lucrarilor.

Domnul Consilier Milea Dan
§i cei de dinainte 9i actualul primar Ia un moment dat au vazut

autorizatia 9i au refuzat sa v-o emita. Dupa care dumneavoastra aji pornit
un proces 9i aji ob+inut Tn instanla decizia de a face. Nu?

Doamna Vartolomei Florina
Deci noi am solicitat cand deja era primar domnul Nicu9or Dan, am

solicitat emiterea autorizatiei. Nu a existat nicio observatie la toata
documentatia pe care am depus-o. Toate avizele erau conforme, nu am
solicitat nicio derogare, nu am solicitat nimic extraordinar. Cu toate
acestea, domnul Nicu9or Dan a refuzat sa ne emita autoriza Iia, pana cand,
la 13 luni dupa data la care noi am depus cererea de emitere a autorizatiei,
s-a dat o hotarare judecatoreasca definitiva. Deci domnul Nicu9or Dan a
a9teptat sa aiba aceasta hotarare definitiva, pentru a ne da autoriza+ia. in
conditiile Tn care nu a formulat nicio observatie, va rog sa rejineji.

Domnul Consilier Milea Dan
Deci cel mai probabil aveati un certificat cu care domnul Nicu§or Dan

nu a fost acord. Si in cele din urma l-ati silit Tn instanta sa vi dea o
autorizatie Tn 2022.

Doamna Vartolomei Florina
Legea e lege pentru toti. Face legea distinc jie Tntre mandatul X sau

mandatul Y?

Domnul Consilier Milea Dan
Doamna, la cate tampenii am vazut semnate de catre cei de dinainte

oi la cate marlanii au facut, nu ma mira nimic.

Doamna Vartolomei Florina
Am Tnteles. Nu este cazul, repet, nu vorbim despre ni9te rechini

irnobiliari 9i a9a mai departe. lar Tn momentul de fa+a discutam despre o
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magazie de 13 m2, pe care, sincer, acum regret enorm ca n-am soticitat
de la Tnceput sa o desfiintez, pentru ca sigur nu era de !inut.

Domnul Consilier Milea Dan
Dumneavoastra ati ridicat ni9te mingi la fileu aici, pentru ca sunt in

campanie electorala 9i cei de la PNL 9i cei de la PSD.

Doamna Vartolomei Florina
Sigur.

Domnul Consilier Milea Dan
Dar va daji seama ca nu Consiliul General va rezolva problema

asta?

Doamna Vartolomei Florina
Nu am Tnjeles Tntrebarea.

Domnul Consilier Milea Dan
Dar va daji seama ca nu consilierii generali va rezo Iva problema

asta?

Doamna Vartolomei Florina
Acum, dumneavoastra, prin aceste observatii, ma lasati sa cred ca

nu aveji niciun roI, de fapt.

Domnul Consilier Milea Dan
Asta este problema aparatului administrativ al primarului, prin

Serviciul de Urbanism. sa va emita o autorizatie de construire.

Doamna Vartolomei Florina
Dumneavoastra Ti acordaji sprijin domnului primar pentru toate

proiectele pe care dansul, in general, Ie are ca sa T9i duca Ia bun sfar9it
mandatul. Daca dumneavoastra constatati ca dansul Tncalca legea Tn
atatea cazuri, ca abuzeaza cetatenii, ca ii hartuiesc, cred ca si
dumneavoastra Tl puteti bloca, pana ta urma. Cu siguran@ aveti ni9te chei,
ca altfel nu ar mai exista, nu injeleg de ce mai avem consilieri, daca tot
sunt ei inutili.

Domnul Consilier Milea Dan
Pe segmentul pe care iI invocati dumneavoastra consilierii nu pot sa

actioneze, nu exista niciun instrument

16



Doamna Vartolomei Florina
Puteti prin blocarea proiectelor pe care dansul Ie are. §i Tnteleg ca

dumneavoastra Tncercati sa gasiti diverse lacune. Nu exista Tn spe{a
noastra, credeti-ma. Singura realitate este ca domnul Nicu9or Dan
abuzeaza. Domnul Nicusor Dan Tn fata dumneavoastra, a consilierilor,
minte Pi dumneavoastra ne spuneti noua ca nu pute li face nimic. Eu, in
calitate de ceta jean, ce sa injeleg?

Domnul Consilier Milea Dan
Chiar dumneavoastra aqi spus ca a venit Politia Locala 9i a constatat

'incalcarea autorizatiei.

Doamna Vartolomei Florina
Acolo a fost un accident care se Tntampla Tn 9antier. Da, s-a

constatat. A primit amenda constructorul 9i acum ideea este ce facem mai
departe. va Tntreb pe dumneavoastra cui Ti folose9te faptut ca acest imobil
va ramane poate, sper ca nu, in starea Tn care este. Cui altcuiva decat
poate unor investltori care vor fi interesati sa o cumpere Ia un pre! mic?
Nu cumva, de fapt, asta se urmare9te?

Domnul Consilier Milea Dan
Ce vreau sa va zic este ca dumneavoastra aveji o problema cu

primarul general, nu cu Consiliul General.

Doamna Vartolomei Florina
Eu nu vreau nici macar sa 9tiu cum iI cheama pe primarul general.

Eu vreau doar sa se respecte legea 9i sa nu-mi fie lezate drepturile mele.
Atat. gi nu cred ca statul roman trebuie sa plateasca atatea instante 9i
atatea cheltuieli sa se faca, doar pentru ca cineva se Tncapataneaza sa
respecte legea. Nu mi se pare normal. Motiv pentru care exista plangere
penala formulata Tmpotriva domnului Nicu9or Dan pentru abuz Tn serviciu.
Mai mult decat atat, vom adauga 9i partea de har{uire, pentru ca ce ni se
Tntampla noua este o har{uire 9i cred ca 9i durnneavoastra, Tn calitate de
consilieri, la un moment dat puteti sa fiji susceptibili Ia a-i asigura dansului
suport in a face lucrurile pe care Ie face.

Domnul Consilier IMilea Dan
in momentul acesta dumneavoastra excedeti un pic.. .

Doamna Vartolomei Florina
fmi cer scuze, va rog sa ma credeti ca nu sunt Tntr-o situa+ie in care

fmi doresc
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Domnul Consilier Milea Dan
Vi s-a dat un microfon, dar deja acuza{i fara nicio baza consi}ierii

generali sau o parte din ei, care crede li ca nu sunt prieteno9i cu
du mneavoastra .

Doamna Vartolomei Florina
Domnule Milea, de ce nu mi se raspunde conform legii?

Domnul Consilier Milea Dan
va cred ca aveji o problema de rezolvat, dar nu este locut aici.

Doamna Vartolomei Florina
va rog sa fmi spune Ii: se respecta legea Tn cazul meu?

Domnul Consilier Milea Dan
Eu nu cunosc speja.

Doamna Vartolomei Florina
O cunoa9te{i acum. V-am povestit-o 9i puteti sa va interesati.

Domnul Consilier Milea Dan
Aveji o decizie judecatoreasca. Aparatul primarului este obligat sa o

puna Tn aplicare. La Sectorul 1, de fiecare data cand e o decizie
judecatoreasca pe probleme de urbanism, viceprimarul Oliver Paiu9 o
pune in aplicare.

Doamna Vartolomei Florina
Pe mine nu ma intereseaza ce se Tntampla la Sectorul 1, credeji-ma.

Nu ma intereseaza nimic din ce se Tntampla vendeta politica.

Domnul Consilier Milea Dan
V-am spus ce se Tntampla Tn alte parIi, pentru ca am avut colegi care

au vorbit aiurea Tnaintea mea.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
A9 vrea sa Ti raspund domnului Milea care ne-a acuzat ca suntem Tn

campanie electorala. Cred ca 9i dumneavoastra sunteji in campanie
electorala. Nu mai doriti un mandat la Sectorul 1 ?

Domnul Consilier Milea Dan
Nu. Nu mai doresc un mandat la Sectorul 1
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Nici la Capitala?

Domnul Consilier Milea Dan
Nici la Capitala nu mai doresc. Eu nu mai doresc nimic.

Domnul Presedlnte Hazarian Constantin
Sunt colegii dumneavoastra care doresc Tn continuare.
Ti dau cuvantul domnului §uhan.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
sarut mana, doamna! Vreau sa va muljumesc pentru rabdarea de

care daji dovada. §i va admir pentru tenacitatea dumneavoastra. Ma
gandeam, in timp ce vorbeaji, la suferin+a extraordinara pe care v-o
provoaca administratia. Eu nu am sa politizez deloc, pur 9i simplu ma
gandesc la dumneavoastra ca la un ceta jean al Bucure9tiului. intr-adevar,
eu ma simt responsabil pentru suferinta dumneavoastra. Chiar ma simt
responsabil. Mi-a9 dori foarte mult sa pot face mai mult. Ce pot sa fac, 9i
o sa vorbesc 9i cu colegii mei, sa facem o interpelare domnului primar
general, ca sa rezolve, in sensul respectarii unei hotarari judecatore9ti. Si
in sensul unei atitudini constructive

Ascultandu-va povestea, vreau sa le reamintesc colegilor mei de o
alta audienta pe care am avut-o noi la Comisia de urbanism, anul trecut,
una care s-a lasat cu scandal, la feI, 9i facand o paralela intre cele doua,
constat un lucru care ma dezgusta: carda9ia Polijiei Locale. Politia Locala
a venit 9i a facut un control, a sesizat Parchetul, de9i era evident ca nu era
cazul. Parchetul claseaza, confirma clasarea. Clasarea e super confirmata
de catre instanta de judecata. §i eu 1-a9 Tntreba pe politistul asta local 9i
pe 9eful lui: ce a fost Tn mintea lui? Sau de la cine a primit ordin? Pentru
ca 9i Tn cazul pe care iI evocam mai devreme, mi se pare ca era Bulevardul
Aviatorilor, era fix acela9i mod de operare. Doamna, inca o data, Tmi pare
tare rau de ceea ce vi se Tntampla, 9tiu ca nu va Tncalze9te chestia asta,
dar eu va spun ca am sa-I Tntreb maine pe primarul general care este
situatia

Doamna Vartolomei Florina
va multumesc foarte mult!
Vreau sa va spun ca maine voi fi din nou Tn interpelare aici, a9a ca

daca reu9im sa facem front comun, poate obtinem ceva de la domnul
primar. §i poate reu9esc sa nu-1 mai intirnidez, ca la ultima interpelare.
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Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Nu a9 vrea sa folosesc cuvinte despre care ulterior sa-mi para rau la

adresa domnului prtrnar general, Tncerc sa fiu politicos, dar din nefericire
dumnealui este Tntr-o alta lume, nu este Tn lumea Bucurestiului. Dar e
problema dumnealui. Eu o sa fac lucrul acesta, va promit. Tmi promit mie,
in primul rand. Tnsa colegilor mei vreau neaparat sa le atrag atentia asupra
acestui lucru pe care I-am subliniat mai devreme: carda9ia pe care o are
cu primarul general sau cu directiile din aparatul de specialitate, cele care
sunt specializate Tn acest domeniu, carda9ia asta cu Politia Locala. Asta
a devenit un mod de operare.

Doamna Vartolomei Florina
Exact. Oi se poate vedea asta din toate raspunsurile pe care noi le-

am primit din partea Serviciului de autorizare, Tn care se solicita Politiei
Locale sa se transmita direct primarului general. Deci asta mi-a dat clar
de in+eles ca politia Tn sine lucreaza la comanda directa a domnului primar
9i nu procedural poate altfel.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Normal e in subordinea primarului general.

Doamna Vartolomei Florina
Da, dar asta arata ca au fost sesizaji de catre domnul primar.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Nici asta nu este o nenorocire. Important este sa fi respectat legea.

Asta era important.

Doamna Vartolomei Florina
Oi asta e adevarat.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Pentru ca e un principiu. Penalul !ine Tn Ioc civilul.

Doamna Vartolomei Florina
Da, numai ca nu exista nicio reglementare care sa spuna ca

emiterea certificatului de urbanism poate fi blocata Tn vreun feI. ca pana
la urma nu este decat un document care ne spune noua care sunt
conditiile pe care trebuie sa le Tndeplinim ca sa putem sa obtinem ceea ce
ne dorim. Sau daca nu se poate 9i atunci trebuia sa ne spuna ca nu se
poate 9i de ce nu se poate.
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Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Ave Ii perfecta dreptate.

Doamna Vartotomei Florina
Deci ce pot eu sa va spun este ca, in momentul de faR, noi a9teptam

iara9i doua instante judecatore9ti sa faca iara9i dreptate, cu costuri foarte
mari 9i pentru noi 9i 9i pentru primarie. gi de asta Tncep sa-mi pun
Tntrebarea daca nu cumva e interesat cineva sa Tntretina astfel de litigii,
pana la urma, 9i cineva sa ca9tige.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
E posibil.

Doamna Vartolomei Florina
Nu ceta+enii, evident. $i iara9i, eu am venit pentru ca va rog sa fmi

spune li ce pot eu sa fac, in calitate de cetatean, pentru o astfel de speta,
Tn afara de faptul ca pot sa folosesc avocajii 9i a9a mai departe. Pentru
ca, va spun sincer, in rnomentul de fala mie, in luna mai, fmi expira
autorizajia de construcjie, ramane casa, pe langa faptul ca este cu risc de
daramare Tn momentul de fala, ea este Tntr-o stare de degradare foarte
avansata care este 9i mai agravata acurn de faptul ca nu poate fi
consolidata. Ea a fost decopertata 9i sunt ni9te ziduri care oricand pot sa
cada la strada. Ma Tntreb: cine raspunde penal pentru un eventual
accident? Chiar mi-am pus sincer Tntrebarea: cine raspunde, daca de pe
o casa din asta veche pe langa care trec eu, cade caramida? in condijiile
in care oamenii, poate de buna credinta ca 9i mine, Tncearca sa i9i
consolideze casele. Sau unii nici nu Tndraznesc sa Tncerce, din cauza unor
astfel de probleme.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Cu ce va putem ajuta este ca maine, daca participaji la 9edinta de

Consiliu General, sa va sprijinim Tn a solicita domnului primar general un
raspuns. Nu avem legal ce sa facem.

Doamna Vartolomei Florina
§tiu, tocmai de-asta a9 aprecia, pentru ca va spun foarte sincer, la

ultima interpelare, cea din decembrie 2023, am fost foarte dezamagita
cand, in momentul interpelarilor din partea ceta+enilor, majoritatea
consilierilor au parasit sala de 9edinta 9i am ramas exctusiv cu cei din USR
care practic au ramas sa-I sustina pe domnul Nicu9or Dan, din ce mi-am
dat eu seama. Oricum, fara ntciun temei, clar. Am ramas singura Tn fata
dornnului Nicu9or Dan care a refuzat sa vorbeasca cu mine, pentru ca a
fost intimidat
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
A spus ca nu i-a placut tonul, iar eu am reluat Tntrebarea catre dansul

pe un ton plin de respect.

Doamna Vartolomei Florina
§i atunci trebuie sa remarc ca atunci dansul a folosit, pentru a va

raspunde dumneavoastra, iara9i a mintit, practic v-a spus o minciuna,
respectiv ca exista ni9te probleme, nu 9tiu, ni9te documentatii tehnice. Nu
exista, pentru ca daca existau probleme, ni le-ar fi comunicat Tn scris. Dar
va spun eu ca nu exista. Documentajia este perfecta.

Domnul Consilier Nicorescu Nicorel
Stimata doamna, vreau sa va spun §i eu doua vorbe. Nu pot sa emit,

din afara acestui subiect si neavand toata documentele Tn fata, cu istoric,
cu proces, cu problemele eventuale Tntr-un dosar complicat cum este al
dumneavoastra, pentru a face aici ni9te supozitii. Practic asta facem.
Facem ni9te supozi+ii vizavi de ni9te relatari pe care dumneavoastra le
faceji. Cu tot respectul, probabil ca sunteti sau nu Tndreptalita, deci nu pot
sa fac o evaluare completa a acestei situajii. Mai departe, eu cred ca, din
cate am injeles mai devreme, inca nu s-au depa9it toate termenele.

Doamna Vartolomei Florina
Sunt depa9ite toate.

Domnul Consilier Nicorescu Nicorel
Am injeles ca acum dumneavoastra puteji sa faceti lucrari, doar din

mai ar interveni problernele care v-ar bloca cu totul proiectul. Facem o atat
de lunga discutie doar pe ni9te chestiuni pe care presupunem...

Doamna Vartolomei Florina
Dar nu se respecta legea.

Domnul Consilier Nicorescu Nicorel
Am in+eles, dar asta este opinia dumneavoastra. Cu toata

docurnentatia din spate 9i cu toate procesele 9i va injeleg, dar noi nu avem
cum sa ne pronuntam Tn aceasta discutie, pentru ca nu avem acces la
toate aceste informatii .

Doamna Vartolomei Florina
Toate documentele sunt in cadrul primariei. Vi Ie pun la dispozitie.
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Domnul Consilier Nicorescu Nicorel
Sunt in cadrul primariei, dar nu sunt la noi, consilierii generali.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Ce Tncearca domnul Nicorescu sa va spuna este ca nu +ine de noi

din punct de vedere administrativ. §i mai mult decat o interpelare sau sa
sprijinim interpelarea dumneavoastra, noi nu avem administrativ ce sa
facem. in sensul acesta va spune domnul Nicorescu ca nu sunt la noi. Nu
depinde de noi, depinde de aparatul din primarie. El la asta s-a referit, ca
nu tine de noi.

Doamna Vartolomei Florina
Eu stiu ca nu tine de dumneavoastra.

Domnul Consilier Nicorescu Nicorel
qi dumneavoastra Tncercati sa obtineti o solutie din partea noastra,

dar practic este imposibil sa ne pronuntam cu fermitate Tn cazul
dumneavoastra, neavand aceste resurse la Tndemana 9i, de fapt, avem o
discutie care merge exclusiv Tntr-o zona politica. Ceea ce nu este OK din
punctul meu de vedere.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Doarnna Vartolomei, din cate am injeles eu, nu dore9te sa avem noi

vreo pozitie sau poate dumneavoastra care nici macar nu sunteti de
meserie. $i nici din punct de vedere adrninistrativ. Motivul pentru care am
invitat-o aici este pentru ca vreau sa dau 9ansa cetatenilor pe care
prirnarul general nu ii ascutta 91 nu le acorda audien{e, sa se simta auziji
9i sa apara public in inregistrarea aceasta, in care sa se vada cum domnul
primar general blocheaza aceste documentatii, inclusiv pe cele care au
decizie judecatoreasca. Nu este un lucru politic sa la9i un cetatean sa fie
auzit, atata timp cat primarul general ii neaga acest drept de a fi auzit,
neacordandu-i audienta.

Domnul Consilier Nicorescu Nicorel
Domnule Hazarian, va dau perfecta dreptate. Nu a zis nimeni ca nu

are voie cetateanul sa-9i exprime punctele de vedere. Eu spun doar ca tot
contextul acestei 9edin+e de astazi care s-a lungit foarte mutt au fost ni9te
teme care din punctul meu de vedere nu sunt in regula de avut aici, mai
ales neavand noi un verdict ferm, pentru a ne pronunja in toata speja.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Am injeles. Muljumesc!
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li dau cuvantul domnului §uhan.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Eu nu sunt de acord cu domnul Nicorescu. Eu cred ca politizarea au

adus-o dumnealui 9i cu domnul Milea. De fapt, speta e foarte simpli, nu e
nimic complicat, nu e ceva ciudat. Avem toate elementele ca sa spunem
raspicat ca dreptul cetateanului trebuie respectat. ca e Nicu9or Dan, ca e
Popescu Gheorghe sau Gica Stan, nu are niciun feI de relevanta. Deci nu
politizeaza nimeni. Eu fmi cer scuze, doamna, pentru ca ati fost nevoita sa
asistati la astfel de discutii si la astfel de abordari.

Doamna Vartolomei Florina
Nu este cazul sa va cereti scuze. Eu, credeti-ma, nu ma simt Tn fata

unui microfon §i ca pot sa spun orice. Credeti-ma ca a9 vrea sa fiu Tn
momentul de fa{a cu copiii mei in parc. Nu pot sa fac lucrul acesta 9i caut
orice solutie pentru a rezolva problema mea, care e banala problema. Pur
9i simplu nu s-a respectat termenul de emitere a unor documente. Nu cer
nicio exceptie, nu cer niciun favor. Atat vreau, doar sa nu mai fim abuzati.
Oi vreau sa se 9tie ca daca se Tntampla accidente la acest imobil Tn

continuare, imobil care in momentul de faIa este decopertat, repet, poate
oricand sa cada pe trotuar zidul care abia se sustine Tn momentul de fata.
Nu 9tiu cine raspunde, nu 9tiu cine plate9te, dar nu e normal.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Am o Tntrebare: Tnteleg ca a venit Politia Locala, a constatat ca a

cazut partea aceea din construc+ie 9i banuiesc ca au facut proces-verbal
9i sistarea lucrarilor. Nu v-au dat masuri de punere Tn siguranji?

Doamna Vartolomei Florina
Nu ne-au dat sistarea lucrarilor, pentru ca nu era cazul. Aceasta

anexa este independenta, este undeva in spatele constructiei, nu e la
st rada .

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
§i atunci dumneavoastra de ce nu ati mai continuat lucrarile la

consolidarea casei?

Doamna Vartolomei Florina
Nu am continuat, v-am spus, din cauza problemei cu scara

interioara. Noua ne-au spus constructorul, dirigintele 9i ISC-ul inclusiv,
ne-au spus ca cel mai sigur este sa avem o autorizare de modificare de
tema
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Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Eu vi spun din experienta profesionala. Daca dumneavoastra aveji

o autorizatie valabila, nu aveti Tncetarea lucrarilor si dumneavoastra ati
decis sa slstati lucrarile pentru a objine o autorizatie de modificare de
tema, atunci, avand in vedere ca este decizia dumneavoastra de sista
lucrarile, este responsabilitatea dumneavoastra de punere Tn siguranji a
constructiei, sa 9ti Ii. Pentru ca aji Tntrebat ce se Tntampla daca pica vreun
perete

Doamna Vartolomei Florina
Sper ca a asigurat constructorul ce era de asigurat acolo.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Este responsabilitatea dumneavoastra sa iI verificati, sa 9tili. Daca

ei va faceau proces-verbal 9i va dadeau sistarea lucrarilor, trebuia sa va
dea masuri de punere Tn siguranta a constructiei. Exista o autorizatie care
se emite foarte rapid de catre primarie, de punere Tn siguran A, care are o
procedura speciala, in sensul ca, pe baza unei expertize, se emite
autorizatie de construire, urmand ca proiectul 9i avizele sa se depuna
ulterior pana la finalizarea lucrarilor 9i la receptie.

Doamna Vartolomei Florina
Dumneavoastra aveti dreptate, numai ca omiteji faptul ca noua nu ni

se raspunde Tn general in termen. Mie mi se pare, in momentul de fala, ca
orice demers pe care iI fac in legatura cu Primaria Municipiului Bucure9ti
este un demers care se finalizeaza abia Tn instanta.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Aici aveti dreptate, dar punerea in siguranla nu este o chestie

negociabila.

Doamna Vartolomei Florina
Motiv pentru care, credeji-ma ca am luat Tn calcul subiectul asta,

poate oricine sa vina in control in direcjia aceasta. Ba mai mult, cei de la
Politia Locala au venit ulterior in santier si au constatat ca nu mai sunt alte
probleme faIa de cele constatate la momentul respectiv.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Eu va spun ce se intampla daca pica un perete. va trag pe

dumneavoastra la raspundere, mare atentie!
ii dau cuvantul din nou domnului §uhan.
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Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Nu mai voiam sa spun mare lucru, doar ca mi-a+i luat cuvantul Tn

mod intempestiv, domnule pre9edinte, dar vi iert. Doamna, inca o data,
eu va multumesc pentru timpul pe care vi I-aji luat ca sa ne explicaji despre
ce este vorba. Personal am Tnteles foarte bine cu ce va confruntati si. inca
o data, profit sa fmi cer scuze Tn numele primariei. Al Consiliului General
mai pujin, pentru ca, Tntr-adevar, nu are nicio treaba. imi pare rau ca fac
parte din aceasta adrninistratie care va provoaca aceste necazuri.

Doamna Vartolomei Florina
va muljumesc foarte mult 9i singurul suport pe care poate mi-I puteti

acorda este ca maine, in 9edinta pe care urrneaza sa o aveji 9i Tn

interpelarea pe care urmeaza sa o am, poate sa simt suportul
dumneavoastra, al consilierilor care in+eleg 9i empatizeaza cu o problema
reala a cetajenilor 9i care problema Tnjeleg ca nu este singulara, care
problema se vede foarte bine 9i Tn presa, care problema, din pacate, se
transfera 9i mai departe la alte institujii ale statului. Deci se transfera de la
o problema locala se ajunge Ia o problema care impacteaza 9i celelalte
institujii ale statului. Ceea ce nu este normal pentru o problema simpli.

Domnul Consilier $uhan Valeriu Nicolae
Extrem de simpli, a9a este. A9a cum am spus 9i mai devreme, o sa

iI interpelez pe primarul general. Probabil se vor ralia 9i aIji colegi care au
Tnteles despre ce e vorba. Tntr-adevar, e absolut anormal ceea ce se
Tntampla. §i aveji dreptate, am citit chiar azi Tn presa, prirnarul general a
fost amendat de catre o instanta pentru o situa+ie de acela9i gen, adica
refuzul de a elibera o autorizatie de construire. Din pacate, amenzile pe
care le prime9te primarul general, observa li ca nu mai spun numele
primarului general, sa nu mai creada colegii ca politizeaza cineva ceva,
din pacate nu prirnarul general va plati amenzile respective 9i penalita+ile
respective, ci tot din bugetul primariei se vor platt, adica din buzunarul
dum neavoastra .

Doamna Vartolomei Florina
Numai Tn cazul nostru a platit deja doua amenzi 9i se prefigureaza

inca o a treia, dar repet, nu 9tiu cui Ti pasa.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Ce sume au fost?
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Doamna Vartolomei Florina
Cinci mii de lei de fiecare data. ei credeti-ma ca am sesizat 9i Curtea

de Conturi 9i ni s-a raspuns ca exista deja o misiune care are ca obiectiv
analiza exacta a acestei spete. Acum sa vedem exact care sunt rezolutiile,
ca sa spun a9a. Pentru ca, Tntr-adevar, pana la urma o sa fie campania
electorala, care campanie electorala, am zis ca o sa fiu oriunde e Nicu9or
Dan, daca e nevoie. gi in primul rand voi fi in faja primariei, daca este
nevoie, voi face 9i eu in mass media, pe tot ce Tnseamna Facebook, daca
este cazul. Sper sa nu fte, sincer, fmi doresc foarte mult sa Tmi consum
energia Tn cu totul alta parte.

Domnul Presedinte Hazarian Constantin
Multumesc frumos!
Daca nu mai sunt interventii, declar Tnchisa sedinta Comisiei

urbanism. Ne vedem maine la 9edinja Consiliului General.
va multumesc!
La revedere!

de

Sedinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 16.10

PRE§EDINTE,
Constantin Hazarian

SECRETAR,
Dan Milea
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